

5228/96

LIMITE

ASIM 28

NOTE

from : Presidency

to : K.4 Committee

Subject: Coordination as regards the repatriation of displaced persons and refugees from Bosnia-Herzegovina

On 20 February 1996 Steering Group I held further discussions on the return of refugees from the former Yugoslavia, which are closely linked to the discussions on temporary protection of those persons, opened by the Asylum Working Party at its meeting on 8 February 1996. It was thus responding to the wish expressed by the Ministers for Justice and Home Affairs meeting in Rome on 26 January 1996.

Delegations and the Commission representative, informed that in the next few days UNHCR would be submitting an operational plan in the context of Annex 7 to the Dayton/Paris Agreement, which would be discussed at a conference convened for 8 March 1996 in Oslo, emphasized the importance of close coordination on the plan. Coordination on matters relating specifically to the refugees, viz. in particular the temporary continuation and gradual elimination of their temporary protection, the approach to be followed in this regard, and the procedures for their return, could take place within the framework of an extraordinary meeting of Steering Group I scheduled for 5 March 1996.

The Presidency considers that these discussions should complement, and even be an integral part of wider coordination covering other aspects of the post-war situation in the former Yugoslavia, undertaken under the auspices of other Council bodies. It will be for the Presidency to ensure that these coordination efforts lead to the desired outcome: a concerted position by the Union and its Member States regarding implementation of Annex 7 to the Dayton/Paris Agreement.

1422
20.8

5228/96

LIMITE

ASIM 28

NOTE

de la : Présidence

au : Comité K4

Objet : Coordination relative au rapatriement des personnes déplacées et des réfugiés de Bosnie-Herzégovine

Le Groupe Directeur I du 20 février 1996 a poursuivi ses travaux relatifs au retour de réfugiés de l'ex-Yougoslavie qui sont étroitement liés aux travaux concernant la protection temporaire de ces personnes, sujet abordé par le Groupe "Asile" lors de sa réunion du 8 février 1996. Il a ainsi donné suite au souhait des ministres de la Justice et des Affaires intérieures réunis à Rome le 26 janvier.

Les délégations et le représentant de la Commission, informés que le UNHCR soumettra dans les prochains jours un plan opérationnel dans le cadre de l'Annexe 7 de l'accord de Dayton/Paris qui fera l'objet d'une conférence convoquée pour le 8 mars 1996 à Oslo, ont souligné l'importance d'une coordination étroite au sujet de ce plan. Quant aux questions concernant spécifiquement les réfugiés, à savoir notamment la poursuite provisoire et la suppression progressive de leur protection temporaire, les modalités y relatives, ainsi que les modalités de leur retour, cette coordination pourrait avoir lieu dans le cadre d'une réunion extraordinaire au niveau du Groupe Directeur I prévue pour le 5 mars 1996.

La Présidence estime que ces travaux doivent constituer un complément, voire une partie intégrante de la coordination plus large visant les autres aspects de la situation après-guerre dans l'ex-Yougoslavie, entreprise dans le cadre d'autres instances du Conseil. Il lui incombera de veiller à ce que ces efforts de coordination mènent au résultat recherché d'une position concertée de l'Union et de ses Etats membres quant à la mise en oeuvre de l'Annexe 7 de l'accord de Dayton/Paris.